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  Kaisa Kamppi                           Liselotte Lexén 
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  Eva Öhbom Ekdahl 
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 Nämndsekreterare 
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Anslaget sätts upp 20 november 2018 
Anslaget tas ned 12 december 2018 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
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Teckenförklaring 
X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 
- Avslöjar att personen varit frånvarande under sammanträdet 
T Markerar ersättare som tjänstgjort 
N Upplyser att ersättare närvarat under sammanträde 
Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen 
antecknas under vilka paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort 
det under hela sammanträdet. 
 

Ledamöter  X/-  Ersättare T/N  
 Moderata samlingspartiet (M) 

Mats Gerdau X   Lotta Riedel   T Tom § 290/6 

Cathrin Bergenstråhle X   Lena Gatenborg Mohns  T From § 290/7

Tobias Nässén X   Annelie Stiglund T  

Sofia Fölster  -   Richard Herrey  T §§ 266-290/2 

From § 290/8

Helene Skantze  X   Asta Groth  T § 288 

Filip Wiljander  -   Elisabeth Engström T § 288 

Eva Öhbom Ekdahl X   Anders Bruhn -  

Bo Bergkvist  X  Jäv § 288 Annika Jung N  

Richard Wendt  X   Vilma Mori Aguilar N  

Oliver Rykatkin X   Dominique Faymonville -  

Eivor Örenmark X      

Magnus Sjöqvist X  Jäv § 288 

Tom § 290/7

   

Anna Kjellin Flory X      

Peter Zethraeus  X      

Johan Hiller X  From § 290/3    

Carl Albinsson X      

Lars Stenholm X      

Axel Krottler X      

Andreas Brännström X      

 Centerpartiet (C) 

Christine Lorne  X  Tomas Hjort  N  

Hans Peters  X   Olga Anikina  T § 288 

Håkan Ekengren  X  Jäv § 288 Karima Penahi  N  

Johan Krogh  X      

Linnea Strömberg  X      
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Martin Alejandro Hedman  X      

       

 Liberalerna (L) 

Gunilla Grudevall-Steen X   Lena Linnerborg N  

Monica Brohede Tellström X   Anna-Karin Boréus N  

Martin Sääf X   Johan Kjellman N  

Louise Granath X      

Mats Granath X      

 Kristdemokraterna (KD) 
Karin Teljstedt X  Anders Wihk T Tom § 290/4 

Anders Tiger X  Malin Gunnesson N  
Lydia Liu X  From § 290/4    
 Socialdemokraterna (S) 

Khashayar Farmanbar X  Andreas Falk  T From § 290/4

Hadia Mian X  Tom § 290/6 Ella Tegsten  T § 288 

Maria Raner  X   Erik Svanfeldt  -  

Espen Bjordal  X   Emelie Norberg Friberg N  

Gunnel Nyman Gräff  X   Viktor Ellström  T From § 290/7

Martin Hellströmer  X  Jäv § 288 Andreas Andersson N  

Majvie Swärd  X      

Mattias Qvarsell X  Tom § 290/3    

Helena Westerling  X      

Carl-Magnus Grenninger  X      

Alva Dahn  X      

 Miljöpartiet de gröna (MP)  

Sidney Holm X   Louise Ollivier  T Tom § 290/5 

Lisskulla Zayane X   Göran Börjesson  N  

Ninni Lindberg  X      

Pascal Mafall Fall  X  From § 290/6    

 Nackalistan (NL) 
Christina Ståldal X   Bosse Ståldal  T From § 290/7

Mikael Carlsson  X   Shahin Malak  T From § 290/8 

Lina Olsson  X   Lamin Jatta Modigh  N  

Efson Goitom  X  Tom § 290/6    
Yusie Rundkvist Chou  X  Tom § 290/7    

 Vänsterpartiet (V) 
Amanda Sandholm  -   Ramzi Ben Youssef  T  
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Borna S Rowshani  X   Oscar Dahlström  T  
Salka Hallström Bornhold   -      

 Sverigedemokraterna (SD) 

Åsa Nyberg X   Louise Wallenblad  N  

Esa Örmä X   Göran Gaefke  -  

Stephan Andersson  X   Pernilla Axelsson  N  

Leonid Yurkovskiy  X      

David Hyde  X      
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§ 266 

Protokolljusterare 

Beslut 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Bo Bergkvist och Alva Dahn att jämte ordföranden justera 
protokollet. Justeringen äger rum den 19 november 2018 och den 27 november 2018 kl. 
17.00 i Nacka stadshus, entréhuset plan 2. 
 
- - - - - 
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§ 267 Dnr KFKS 2018/888 

Val av 1:e vice ordförande för Nacka 
kommunfullmäktige för tiden intill den 15 oktober 2022 

Beslut 
Till 1:e vice ordförande väljs Martin Hedman. 
 
Beslutet justeras omedelbart. 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 15 oktober 2018 § 249 
Ärendet bordlades. 
 
- - - - - 
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§ 268 Dnr KFKS 2018/888 

Val av tre ombud och tre ersättare till 
Käppalaförbundets fullmäktige under den kommande 
mandatperioden 2019-2022 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 
 
Ombud 
Bo Bergkvist (M) 
Håkan Ekengren (C)  
Martin Hellströmer (S) 
 
Ersättare 
Magnus Sjöqvist (M) 
Olga Anikina (C) 
Majvie Swärd (S) 
 
Beslutet justeras omedelbart. 
 
- - - - - 
 
  



 
15 (105) 

 19 november 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 269 Dnr KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
kulturnämnden från Katarina Costa (M) samt val av ny 
ersättare för tiden intill utgången av 2018  

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Valet av ny ersättare bordläggs. 
 
Beslutet justeras omedelbart. 
 
- - - - - 
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§ 270 Dnr KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 
kommunstyrelsen från Tobias Nässén (M) samt val av ny 
ledamot för tiden intill utgången av 2018 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet för behandling. 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ledamot väljs Filip Wiljander, Skogalundsklippan 16, 131 39 Nacka. 
 
Beslutet justeras omedelbart. 
 
Alla beslut i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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§ 271 Dnr KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som 
kommunalråd från Tobias Nässén (M) samt val av nytt 
kommunalråd för tiden intill utgången av 2018 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som nytt kommunalråd väljs Filip Wiljander, Skogalundsklippan 16, 131 39 Nacka. 
 
Beslutet justeras omedelbart. 
 
- - - - - 
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§ 272 Dnr KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 
kommunstyrelsen från Jan-Eric Jansson (KD) från och 
med 1 december 2018 samt val av ny ledamot för tiden 
intill utgången av 2018 
 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ledamot väljs Karin Teljstedt, Finnbergsvägen 50, 131 31 Nacka. 
 
Beslutet justeras omedelbart. 
 
- - - - - 
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§ 273 Dnr KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som 
kommunalråd från Jan-Eric Jansson (KD) från och med 1 
december 2018 samt val av nytt kommunalråd för tiden 
intill utgången av 2018 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som nytt kommunalråd väljs Karin Teljstedt, Finnbergsvägen 50, 131 31 Nacka. 
 
Beslutet justeras omedelbart. 
 
- - - - - 
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§ 274 Dnr KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot 
och ordförande i arbets- och företagsnämnden från Jan-
Eric Jansson (KD) från och med 1 december 2018 samt 
val av ny ledamot och ny ordförande för tiden intill 
utgången av 2018 
 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ledamot och ny ordförande väljs Anders Tiger, Alphyddevägen 25, 131 35 Nacka. 
 
Beslutet justeras omedelbart. 
 
- - - - - 
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§ 275 Dnr KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot 
och 1:e vice ordförande i miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden från Jan-Eric Jansson (KD) från 
och med 1 december 2018 samt val av ny ledamot och 
ny 1:e vice ordförande för tiden intill utgången av 2018 
 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ledamot och ny 1:e vice ordförande väljs Anders Tiger, Alphyddevägen 25, 131 35 
Nacka. 
 
Beslutet justeras omedelbart. 
 
- - - - - 
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§ 276 Dnr KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 
styrelsen för Nacka Stadshus AB från Jan-Eric Jansson 
(KD) från och med 1 december 2018 samt val av ny 
ledamot för tiden t.o.m. 28 januari 2019 
 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ledamot väljs Karin Teljstedt, Finnbergsvägen 50, 131 31 Nacka. 
 
Beslutet justeras omedelbart. 
 
- - - - - 
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§ 277 Dnr KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 
Samordningsförbundet VärNa från Jan-Eric Jansson (KD) 
från och med 1 december 2018 samt val av ny ledamot 
för tiden intill utgången av 2018 
 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ledamot väljs Anders Tiger, Alphyddevägen 25, 131 35 Nacka. 
 
Beslutet justeras omedelbart. 
 
- - - - - 
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§ 278 Dnr KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
kommunstyrelsen från Christine Lorne (C) från och med 
1 december 2018 samt val av ny ersättare för tiden intill 
utgången av 2018 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet för behandling. 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ersättare väljs Johan Krogh, Sleipnervägen 14, 133 38 Saltsjöbaden. 
 
Beslutet justeras omedelbart. 
 
Alla beslut i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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§ 279 Dnr KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som 
deltidsengagerad förtroendevald 30 % från Christine 
Lorne (C) från och med 1 december 2018 samt val av ny 
deltidsengagerad förtroendevald 30 % för tiden intill 
utgången av 2018 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet för behandling. 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny deltidsengagerad förtroendevald 30 % väljs Johan Krogh, Sleipnervägen 14,  
133 38 Saltsjöbaden. 
 
Beslutet justeras omedelbart. 
 
Alla beslut i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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§ 280 Dnr KFKS 2018/961 

Ansvarig utgivare för kommunfullmäktiges 
webbsändningar 

Beslut 
Kommunfullmäktige utser 1:e vice ordförande Martin Hedman till ansvarig utgivare för 
sändningar av kommunfullmäktiges sammanträden på www.nacka.se efter ordförande. 
 
Beslutet justeras omedelbart. 

Ärendet 
Kommunfullmäktiges sammanträden webbsänds via Internet. Eftersom direktsändningar 
via Internet bedöms som radioprogram enligt yttrandefrihetsgrundlagen behöver 
kommunen anmäla sin sändningsverksamhet och en ansvarig utgivare till Myndigheten för 
press, radio och tv.  
 
Den 24 april 2017 utsåg kommunfullmäktige dåvarande ordförande i kommunfullmäktige, 
Lars Stenholm, som ansvarig utgivare för webbsändningarna. Kommunfullmäktige 
beslutade även att utse vice ordförande, Stefan Saläng, och andre vice ordförande, Anita 
Johansson, som ersättare till den ansvarige utgivaren. Då kommunfullmäktige väljer en ny 
ordförande och ett nytt presidium den 15 oktober 2018 innebär det att kommunfullmäktige 
även behöver välja en ny ansvarig utgivare, samt ersättare för denna, för 
webbsändningarna. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från kommunstyrelsen den 12 oktober 2018 
Delegationsbeslut den 12 oktober 2018 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 15 oktober 2018 § 250 
Ärendet bordlades. 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med förslagen från kommunstyrelsen.  
 
Beslutet justerades omedelbart.  
 
- - - - - 
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§ 281 Dnr KFKS 2018/1048 

Ansökan om dispens att få fortsätta förtroendeuppdrag 
som nämndeman efter flytt från kommunen  
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Kerstin Malmström (C) dispens att fortsätta sitt 
förtroendeuppdrag som nämndeman till och med den 31 december 2019.  

Ärendet  
En av kommunens förtroendevalda nämndemän, Kerstin Malmström (C), flyttar från 
kommunen och har därför ansökt om dispens om att få fortsätta sitt förtroendeuppdrag 
mandatperioden ut. Mandatperioden för nämndemännen löper ut den 31 december 2019.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 12 november 2018 § 303 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 8 november 2018 
Dispensansökan den 29 oktober 2018 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 12 november 2018 § 303 
Kommunstyrelsen förslog att kommunfullmäktige beviljar Kerstin Malmström (C) dispens 
att fortsätta sitt förtroendeuppdrag som nämndeman till och med den 31 december 2019.  
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  
 
- - - - - 
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§ 282 Dnr KFKS 2018/1047 

Ansökan om dispens att få fortsätta förtroendeuppdrag 
som revisor efter flytt från kommunen  

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Kerstin Malmström (C) dispens att fortsätta sitt 
förtroendeuppdrag som revisor till och med den 30 april 2019.  

Ärendet  
En av kommunens förtroendevalda revisorer, Kerstin Malmström (C), flyttar från 
kommunen och har därför ansökt om dispens om att få fortsätta sitt förtroendeuppdrag 
tills årsredovisningen för 2018 behandlats av kommunfullmäktige. Dispensansökan avser 
tiden 14 december 2018 till och med den 30 april 2019.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 12 november 2018 § 304 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 8 november 2018 
Dispensansökan den 29 oktober 2018 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 12 november 2018 § 304 
Kommunstyrelsen förslog att kommunfullmäktige beviljar Kerstin Malmström (C) dispens 
att fortsätta sitt förtroendeuppdrag som revisor till och med den 30 april 2019.  
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  
 
- - - - - 
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§ 283 Dnr KFKS 2009/446-251 

Genomförandeavtal Vikingshill (område C) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ingår föreslaget genomförandeavtal  
Vikingshill (område C) med Vikingshills samfällighetsförening.  

Ärendet 
Kommunfullmäktige har beslutat om en ny detaljplan för Vikingshill och Sommarbo, del 
av Velamsund (område C) i Boo (KFKS 2010/64-214) KF den 19 november 2018 § 285. 
Syftet med planen är att möjliggöra utbyggnad av kommunalt ledningsnät för vatten och 
spillvatten samt möjliggöra utbyggnad av permanent bostadsbebyggelse på befintliga 
bostadsfastigheter. Huvudmannaskapet för allmänna platser inom planområdet är enskilt.  
 
Vikingshills samfällighetsförening har väghållaransvaret inom Rörsundaön. Med anledning 
av att huvudmannaskapet är enskilt har ett förslag till genomförandeavtal tagits fram mellan 
Vikingshills samfällighetsförening och Nacka kommun. Avtalet reglerar bland annat 
parternas ansvar och skyldigheter vid ombyggnation av vägar och utbyggnad av kommunal 
vatten- och spillvattenanläggning. Genom avtalet förbinder sig kommunen och 
samfällighetsföreningen att samordna genomförandet av entreprenadarbetena så att 
ombyggnad av vägar och utbyggnaden av vatten- och spillvattenanläggning ska ske 
samtidigt.  
 
Alla kostnader som berör vatten- och spillvattenanläggningen ska belasta kommunen. Alla 
kostnader som berör vägarna ska belasta samfällighetsföreningen, undantaget kostnader för 
schakt och överbyggnad kopplade till nedläggningen av vatten- och spillvattenledningarna. 
Dessa kostnader står kommunen för i enlighet med tekniska nämndens beslut den 25 maj 
2004, dnr 2003/65, ” Nackamodellen”. Genom avtalet regleras även ersättning för mark 
som enligt detaljplanen blir allmän plats samt ersättning för upprustning av befintlig trappa 
och brygga inom allmän plats. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 29 oktober 2018 § 270 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka den 20 september 2018 
Bilaga 1 Genomförandeavtal Vikingshill (område C) 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 29 oktober 2018 § 270 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta att kommunen ingår föreslaget 
genomförandeavtal Vikingshill (område C) med Vikingshills samfällighetsförening.  
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Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Cathrin Bergenstråhle yrkande.  
 

Protokollsanteckningar 
Helena Westerling (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Vi har ställt frågor om vägstandarden som föreslås är rimlig för området och i vilken 
utsträckning samfällighetsföreningen haft möjlighet att ha synpunkter och påverka. Boende 
och vägföreningarna har framfört att kommunen överdimensionerar i sina beräkningar för 
vägstandarden vilket drar upp priset i onödan. Vi har också följt upp så att vägföreningarna 
har inflytande och kunna komma med inspel när det gäller upphandlingen för att kunna ha 
synpunkter och åtgärda tidigare synpunkter om att kommunens upphandlingar blir för 
dyra.” 
 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Nackalistan är liksom säkert flera av fastighetsägarna rädda att kommunen pådyvlar de 
boende höga kostnader för en vägstandard som är i enlighet med kommunens mål om att 
det ska hålla under en överskådlig tid. Nackalistan motsätter sig gatukostnadsprincipen 
såsom den tillämpas i Nacka. Området rår själva över sina vägar men tvingas ändå att 
förhålla sig till kommunens krav och de kostnader som dessa medför. I grunden tvingas 
enskilda fastighetsägare i Nacka att betala för kommunens planer att utveckla områden och 
att få fler personer att flytta till kommunen och betala skatt till kommunen. I dessa 
områden där kommunen under lång tid har tagit emot skatter från de boende så får dessa 
mycket lite tillbaka i form av välfärdsanordningar. Istället får de betala för en stor del av 
dessa genom gatukostnader, en annan form av villaägarskatt som tidigare har kritiserats av 
borgerliga partier. En mycket smart finansiering av Nacka som påminner om socialistiska 
metoder från andra länder.” 
 
Esa Pekka Örmä (SD) lät anteckna följande för Sverigedemokraternas fullmäktigegrupp:   
 
”Nacka kommun tvingar fastighetsägarna till en vägstandard som passar kommunens 
planer för framtida förtätning, men som fastighetsägarna själva inte behöver.  
Sverigedemokraterna anser att det är orimligt när en person eller en familj tvingas betala 
ofantliga summor för gatukostnader utan att kunna påverka de byggplaner som ger upphov 
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till kostnaderna. Sverigedemokraterna föreslår därför att Nacka kommun utreder 
möjligheterna till att implementera en maxtaxa vid utbyggnad, ombyggnad eller 
upprustning av vägar.” 
 
- - - - - 
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§ 284 Dnr KFKS 2009/446-251 

Genomförandeavtal Sommarbo och Rörsundsviken 1 
(område C och R1) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå föreslaget genomförandeavtal 
Sommarbo och Rörsundsviken 1 (område C och R1) med Sommarbo Tegelö 
vägsamfällighetsförening. 
  

Ärendet 
Kommunfullmäktige har beslutat om en ny detaljplan för Vikingshill och Sommarbo, del 
av Velamsund (område C) i Boo (KFKS 2010/64-214), KF den 19 november 2018 § 285. 
Syftet med planen är att möjliggöra utbyggnad av kommunalt ledningsnät för vatten och 
spillvatten samt möjliggöra utbyggnad av permanent bostadsbebyggelse på befintliga 
bostadsfastigheter. Huvudmannaskapet för allmänna platser inom detaljplaneområdet är 
enskilt.  
 
Sommarbo Tegelö vägsamfällighetsförening har väghållaransvaret inom Sommarbo. Med 
anledning av att huvudmannaskapet för allmän plats är enskilt har ett genomförandeavtal 
tagits fram mellan Sommarbo Tegelö vägsamfällighetsförening och Nacka kommun. 
Avtalet reglerar parternas ansvar och skyldigheter vid ombyggnation av vägar och 
utbyggnad av kommunal vatten- och spillvattenanläggning. I huvudsak innebär avtalet att 
vardera parten svarar för sina om- och utbyggnadskostnader. Undantaget från detta är 
kostnader för schakt och överbyggnad kopplade till nedläggning av vatten- och 
spillvattenledningarna. Dessa kostnader står kommunen för i enlighet med tekniska 
nämndens beslut den 25 maj 2004, dnr 2003/65, ”Nackamodellen”, om 
vägsamfällighetsföreningen väljer att bygga om sina vägar samordnat med kommunens 
entreprenad. 
 
För kommunen bedöms kostnaderna för utbyggnaden av vatten- och 
spillvattenanläggningen bli desamma oavsett om utbyggnaden sker gemensamt med eller 
separat från vägsamfällighetsföreningens ombyggnad.  
 
Sommarbo Tegelö vägsamfällighetförening har även väghållaransvar inom 
detaljplaneområdet för Rörsundaviken 1. Detaljplanen för Rörsundaviken 1 ändrades 
genom tillägg till detaljplanen 2010. Ändringen syftade till att möjliggöra utbyggnad av 
kommunal vatten- och spillvattenanläggning. Genomförandeavtalet berör även detta 
område. 
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Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 29 oktober 2018 § 271 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka den 20 september 2018 
Bilaga 1 Genomförandeavtal Sommarbo och Rörsundsviken 1 (område C och R1) 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 29 oktober 2018 § 271 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta att kommunen ska ingå föreslaget 
genomförandeavtal Sommarbo och Rörsundsviken 1 (område C och R1) med Sommarbo 
Tegelö vägsamfällighetsförening. 
 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande.  
 

Protokollsanteckningar 
Helena Westerling (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Vi har ställt frågor om vägstandarden som föreslås är rimlig för området och i vilken 
utsträckning samfällighetsföreningen haft möjlighet att ha synpunkter och påverka. Boende 
och vägföreningarna har framfört att kommunen överdimensionerar i sina beräkningar för 
vägstandarden vilket drar upp priset i onödan. Vi har också följt upp så att vägföreningarna 
har inflytande och kunna komma med inspel när det gäller upphandlingen för att kunna ha 
synpunkter och åtgärda tidigare synpunkter om att kommunens upphandlingar blir för 
dyra.” 
 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Nackalistan är liksom säkert flera av fastighetsägarna rädda att kommunen pådyvlar de 
boende höga kostnader för en vägstandard som är i enlighet med kommunens mål om att 
det ska hålla under en överskådlig tid. Nackalistan motsätter sig gatukostnadsprincipen 
såsom den tillämpas i Nacka. Området rår själva över sina vägar men tvingas ändå att 
förhålla sig till kommunens krav och de kostnader som dessa medför. I grunden tvingas 
enskilda fastighetsägare i Nacka att betala för kommunens planer att utveckla områden och 
att få fler personer att flytta till kommunen och betala skatt till kommunen. I dessa 
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områden där kommunen under lång tid har tagit emot skatter från de boende så får dessa 
mycket lite tillbaka i form av välfärdsanordningar. Istället får de betala för en stor del av 
dessa genom gatukostnader, en annan form av villaägarskatt som tidigare har kritiserats av 
borgerliga partier. En mycket smart finansiering av Nacka som påminner om socialistiska 
metoder från andra länder.” 
 
Esa Pekka Örmä (SD) lät anteckna följande för Sverigedemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Nacka kommun tvingar fastighetsägarna till en vägstandard som passar kommunens 
planer för framtida förtätning, men som fastighetsägarna själva inte behöver.  
Sverigedemokraterna anser att det är orimligt när en person eller en familj tvingas betala 
ofantliga summor för gatukostnader utan att kunna påverka de byggplaner som ger upphov 
till kostnaderna. Sverigedemokraterna föreslår därför att Nacka kommun utreder 
möjligheterna till att implementera en maxtaxa vid utbyggnad, ombyggnad eller 
upprustning av vägar.” 
 
- - - - - 
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§ 285 Dnr KFKS 2010/64-214 

Detaljplan för Vikingshill och Sommarbo, del av 
Velamsund (område C), Boo 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar detaljplanen för Vikingshill och Sommarbo, del av Velamsund 
(område C), Boo. 

Ärendet 
Syftet med planen är att möjliggöra en förbättring av de sanitära förhållandena i området 
genom en utbyggnad av kommunalt vatten och spillvatten samt att möjliggöra för 
utbyggnad av permanent bostadsbebyggelse på befintliga bostadsfastigheter. Områdets 
karaktär ska bevaras och befintlig fastighetsindelning ska behållas.  
 
Planen har, efter att tidigare antagandebeslut upphävts, arbetats om och ställts ut på nytt. 
Remissinstanserna framförde framförallt synpunkter kring räddningstjänstens fram-
komlighet och förslag på förtydliganden. Länsstyrelsen hade inga synpunkter. Synpunkterna 
från boende i området handlade bland annat om att områden som inte får bebyggas borde 
minskas ytterligare, önskemål om avstyckningar och större byggrätter samt kritik mot 
planprocessen. Synpunkterna har lett till vissa mindre ändringar för att befästa befintliga 
förhållanden. 
 
Projektets totala kostnad är uppskattad till cirka 35 miljoner kronor. Intäkterna är 
beräknade till cirka 20 miljoner kronor. Projektet förväntas därmed gå med ett underskott 
om cirka 15 miljoner kronor. Nödvändiga genomförandeavtal har undertecknats av 
berörda föreningar och kommunfullmäktige har beslutat om dessa, Genomförandeavtal 
Vikingshill (område C), § 283 och Genomförandeavtal Sommarbo och Rörsundsviken 1 
(område C och R1), § 284. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 29 oktober 2018 § 272 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 27 september 2018 
Bilaga 1.   Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 23 maj 2018 § 115 
Bilaga 2.  Miljö- och stadsbyggnadsnämndens tjänsteskrivelse  
Bilaga 3.  Utlåtande 3 
Bilaga 4.  Planbeskrivning 
Bilaga 5.  Genomförandebeskrivning 
Bilaga 6.  Miljöredovisning 
Bilaga 7. Kulturhistorisk beskrivning 
Bilaga 8. Detaljplanekartor med planbestämmelser (5 blad) 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 29 oktober 2018 § 272 
Kommunstyrelsen tillstyrkte planförslaget och föreslår att kommunfullmäktige antar 
detaljplanen för Vikingshill och Sommarbo, del av Velamsund (område C), Boo. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 23 maj 2018 § 115 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och föreslår att 
kommunfullmäktige antar planförslaget. 
 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande.  
 

Protokollsanteckningar 
Helena Westerling (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Vi noterar att det finns många önskemål och viljor vad gäller att utveckla området. I 
arbetet med att omarbeta detaljplaner är det därför viktigt att så långt det är möjligt att 
möta upp de boendes synpunkter i förhållande till de möjligheter som området har för att 
utvecklas.  
Det blir en balansgång att ta hänsyn till såväl livskvalitén, långsiktig hållbarhet samt 
områdets karaktär.” 
 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigeegrupp. 
 
”Nackalistan är liksom säkert flera av fastighetsägarna rädda att kommunen pådyvlar de 
boende höga kostnader för en vägstandard som är i enlighet med kommunens mål om att 
det ska hålla under en överskådlig tid. Nackalistan motsätter sig gatukostnadsprincipen 
såsom den tillämpas i Nacka. Området rår själva över sina vägar men tvingas ändå att 
förhålla sig till kommunens krav och de kostnader som dessa medför. I grunden tvingas 
enskilda fastighetsägare i Nacka att betala för kommunens planer att utveckla områden och 
att få fler personer att flytta till kommunen och betala skatt till kommunen. I dessa 
områden där kommunen under lång tid har tagit emot skatter från de boende så får dessa 
mycket lite tillbaka i form av välfärdsanordningar. Istället får de betala för en stor del av 
dessa genom gatukostnader, en annan form av villaägarskatt som tidigare har kritiserats av 
borgerliga partier. En mycket smart finansiering av Nacka som påminner om socialistiska 
metoder från andra länder.” 
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Esa Pekka Örmä (SD) lät anteckna följande för Sverigedemokraternas fullmäktigegrupp. 
  
”Nacka kommun tvingar fastighetsägarna till en vägstandard som passar kommunens 
planer för framtida förtätning, men som fastighetsägarna själva inte behöver.  
Sverigedemokraterna anser att det är orimligt när en person eller en familj tvingas betala 
ofantliga summor för gatukostnader utan att kunna påverka de byggplaner som ger upphov 
till kostnaderna. Sverigedemokraterna föreslår därför att Nacka kommun utreder 
möjligheterna till att implementera en maxtaxa vid utbyggnad, ombyggnad eller 
upprustning av vägar.” 
 
- - - - - 
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§ 286 Dnr KFKS 2017/391 

Överlåtelseavtal med Preem Aktiebolag gällande 
försäljning av Nacka Sicklaön 176:5 respektive förvärv av 
Nacka Älta 9:27 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att  
 

1. ingå föreslaget köpeavtal samt tillhörande avtal om servitutsupplåtelse avseende 
Nacka Sicklaön 176:5 och 

2. ingå föreslaget köpeavtal samt tillhörande hyresavtal avseende Nacka Älta 9:27. 
 

Ärendet 
Länsstyrelsen ställer krav på bebyggelsefria avstånd från trafikleder med farlig godstrafik. 
Genom Älta centrum går Ältavägen som i dag transporterar farligt gods i form av 
drivmedel från Preems drivmedelstation (bensinstation) nära Älta centrum. För att 
möjliggöra för utvecklingen av Älta centrum till en småstad, med bostäder och lokaler längs 
med Ältavägen, krävs därför att Preems verksamhet avvecklas.  
 
Kommunen förvärvar fastighet Nacka Älta 9:27 för att säkra för avvecklingen av Preems 
verksamhet på fastigheten. Preem får som byte möjlighet att förvärva en kommunägd 
fastighet, Nacka Sicklaön 176:5, som Preem sedan 1971 arrenderar genom ett 
anläggningsarrende. Ett servitutsavtal medföljer förvärvet. Det avser att säkerställa Preems 
rättigheter till deras befintliga oljetanksanläggning placerad på den intilliggande 
kommunägda fastigheten Nacka Sicklön 40:14. För kommunens fastighetsförsäljning och 
fastighetsförvärv erhåller kommunen ett positivt intäktsnetto om +5,7 miljoner kronor. 
 
Genom hyresavtalet, såsom bilaga till köpeavtalet för fastigheten Nacka Älta 9:27, ger 
kommunen efter förvärvet Preem rätt att fortsatt bedriva sin drivmedelsverksamhet på 
fastigheten, till dess att den första boende i de nya stadskvarteren i Älta centrum flyttar in. 
Om kommunen vid hyresavtalets upphörande inte kan anvisa hyresgästen ett 
ersättningsläge kan kommunen bli skyldig att erlägga ett vite till Preem på maximalt tre 
miljoner kronor fördelat på tre år.  

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 29 oktober 2018 § 273 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka den 25 september 2018,  
Reviderad den 18 oktober 2018 
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Bilaga 1 Förslag till köpeavtal avseende Nacka Sicklaön 176:5 inklusive bilagor, rev 
Bilaga 2 Förslag till köpeavtal avseende Nacka Älta 9:27 inklusive bilagor, rev 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 29 oktober 2018 § 273 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att  

1. ingå föreslaget köpeavtal samt tillhörande avtal om servitutsupplåtelse avseende 
Nacka Sicklaön 176:5 och 

2. ingå föreslaget köpeavtal samt tillhörande hyresavtal avseende Nacka Älta 9:27. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M), yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), Sidney Holm (MP), 
Gunilla Grudevall Steen (L), Lina Olsson (NL), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Borna S Rowshani (V) yrkade bifall till punkt 1 i kommunstyrelsens förslag och avslag på 
punkt 2 i kommunstyrelsens förslag.  
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande att bifalla punkt 1 i 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Med avslag på Borna S Rowshanis yrkande avseende punkt 2 beslutade 
kommunfullmäktige i enlighet med Mats Gerdau yrkande, att bifalla kommunstyrelsens 
förslag. 

Reservationer 
Borna S Rowshani reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp.  
 
- - - - - 
  



 
40 (105) 

 19 november 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 287 Dnr KFKS 2018/940 

Reglemente för medelsförvaltningen  

Beslut 
Kommunfullmäktige antar föreslaget ”Reglemente för medelsförvaltningen”. 
 

Ärendet 
 
Efter att Nacka kommun under flera år minskat sin låneskuld kommer denna nu åter öka. 
Detta som en följd av en ökad befolkningstillväxt och att investeringsbehovet därmed ökar. 
Takten på den finansiella marknaden är också snabb och det är därför viktigt att de interna 
styrdokumenten i kommunen är anpassade så att effektivitet kan uppnås i arbetet med de 
finansiella frågorna samtidigt som riskerna hålls på en lämplig nivå. En översyn av styrdok-
umenten ska kontinuerligt genomföras. 
 
En av förändringarna i ärendet rör likviditetshanteringen med fastställande av en likviditets-
reserv, där också backup faciliteter inkluderas i tillgängliga medel.  
Likviditetsreserv (Liquidity Coverage Ratio, LCR) definieras och nivån sätts till 
LCR>100%. Detta innebär att likviditetsreserven ska vara större än tidigare och är kopplat 
till den ökade upplåningen. 
 
Andra förändringar avser skuldportföljen där andel kapitalförfall (limitvärdet) inom 1 år 
ändras från 60 procent till 40 procent (vid skuldvolym 800 - 1 500 miljoner) och från 50 
procent till 40 procent (vid skuldvolym över 1 500 miljoner). I takt med att upplåningen 
ökar är det viktigt att ha en rimlig andel kort upplåning. ”Max per finansieringskälla” höjs 
från 60 procent till 80 procent (vid skuldvolym över 1 500 miljoner). För att möjliggöra att 
upplåning i annan valuta kan säkras bort läggs Cross currency swap till. 
 
För placeringar beslutas en förlängning av deposit från 12 till 18 månader (placeringsvolym 
på 750 miljoner). Donationsmedel styrs av stiftelselagen och är av denna anledning bort-
tagen ur reglementet, men kommunstyrelsen ska dock säkerställa rimlig avkastning. Utöver 
detta finns smärre justeringar, några förtydligande och en mer logisk uppställning.  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 29 oktober 2018 § 274 
1. Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att anta föreslaget ”Reglemente för 

medelsförvaltningen”. 
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2. Kommunstyrelsen antog föreslaget styrdokument ”Kommunstyrelsens 
bestämmelser för medelsförvaltningen”, under förutsättning att 
kommunfullmäktige antar ”Reglemente för medelsförvaltningen”. 

3. Kommunstyrelsen får en gång per år, som egen punkt, en redovisning om läget 
gällande medelsförvaltningen. 

 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Mats Gerdau yrkande.  
 
- - - - - 
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§ 288 Dnr KFKS 2018/319 

Aktieägartillskott till Nacka vatten och avfall AB 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar ett villkorat aktieägartillskott på tio miljoner kronor, med tre 
års återbetalning, till Nacka vatten och avfall AB. 
 

Ärendet 
Nacka vatten och avfall AB bildades våren 2016. Bolagets ekonomiska resultat redovisas 
för vatten- respektive avfallskollektiven. Bolaget senaste prognos visar på ett underskott för 
avfallsverksamheten på drygt nio miljoner kronor.  
 
Ett aktiebolags egna kapital måste vara större än det redovisade underskottet. Då 
avfallskollektivets underskott inte täcks av det egna kapitalet måste medel tillföras bolaget. 
Nacka vatten och avfall AB får ett villkorat aktieägartillskott på tio miljoner kronor. 
Tillskottet ska återbetalas inom tre år och bolaget ska under hösten 2018 upprätta en 
åtgärdsplan för att undvika att liknande situation uppstår i framtiden samt begränsa årets 
underskott.  

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 29 oktober 2018 § 275 
Redovisningsenhetens tjänsteskrivelse den 1 oktober 2018 
Tertialbokslut 2-2018 Nacka vatten och avfall AB 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 29 oktober 2018 § 275 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att bevilja ett villkorat aktieägartillskott på 
tio miljoner kronor, med tre års återbetalning, till Nacka vatten och avfall AB. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande.  
- - - - - 
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§ 289 Dnr KFKS 2018/321 

Tertialbokslut 2 år 2018 för Nacka kommun 

Beslut 
Kommunfullmäktige fastställer Nacka kommuns tertialbokslut 2 för 2018. 
 

Ärendet 
Med ett ackumulerat ekonomiskt utfall för perioden januari till augusti på 70 miljoner 
kronor ligger resultatet 63 miljoner kronor lägre än vad som hade beräknats i budgeten. 
Nämnderna redovisar per augusti ett underskott mot periodiserad budget på 70 miljoner 
kronor. För helåret är prognosen för kommunen som helhet ett resultat på 97 miljoner 
kronor, vilket är ett underskott på 76 miljoner kronor jämfört med budgeterat. Skatter, 
generella statsbidrag och utjämning förväntas bli högre än budgeterat, men nämndernas 
resultat sammantaget avviker negativt. De nämnder som prognostiserar underskott på 
helåret är kommunstyrelsen, arbets- och företagsnämnden, fritidsnämnden, natur- och 
trafiknämnden, socialnämnden samt tunnelbanan. Orsakerna till underskottet är bland 
annat ökade kostnader inom fastighetsverksamheten, kostnader för ensamkommande barn 
och unga, fler hushåll som under året ansöker om ekonomiskt bistånd, kostnader för 
sanering av mark och för vinterns snöröjning, många kostsamma institutions- och 
placeringar enligt lagen med särskilda bestämmelser om vård av unga (LVU) samt en 
indexuppräkning för tunnelbaneuppbyggnaden. Ett aktivt åtgärdsarbete pågår i 
nämndernas verksamheter för att långsiktigt minska kostnaderna och på årsbasis stärka 
kommunens resultat. Stora överskott finns inom utbildningsnämnden och äldrenämnden. 
Övriga nämnder redovisar nollresultat. 
 
Låneskulden ligger per den sista augusti på 750 miljoner kronor, vilket är en fortsatt låg 
nivå. Netto har kommunen under den aktuella perioden gjort investeringar på 550 miljoner 
kronor.  
 
Nämndernas verksamhetsanalyser för den aktuella perioden visar att den övergripande 
måluppfyllelsen ser ut att bli god för året. Analysen av måluppfyllelsen för de finansiella 
resultatindikatorerna ser inte lika bra ut. Bedömningen är att kommunen i nuläget inte når 
målet om ett resultatöverskott på 2 procent. Däremot är soliditeten över målnivån för 
tertialet. Självfinansieringsgraden av investeringar inom stadsutvecklingen har inte uppnåtts. 
För övriga investeringar är självfinansieringsgraden långt över 50 procent.   
 
Utifrån det försämrade ekonomiska läget för kommunen som helhet är det önskvärt att 
pågående åtgärdsarbete för att sänka nettokostnader i de nämnder som redovisar 
underskott, når önskade effekter för att på årsbasis nå upp till kraven för god ekonomisk 
hushållning.  
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Den totala sjukfrånvaron per den sista mars var 6,12 procent, vilket är en ökning med 0,04 
procentenheter jämfört med motsvarande period 2017. 

 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 29 oktober 2018 § 268  
Controllerenhetens och stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 8 oktober 2018 
Tertialbokslut 2 2018 för Nacka kommun 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 29 oktober 2018 § 268 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige fastställer Nacka kommuns 
tertialbokslut 2 för 2018. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp.  
 
”Nacka kommun fick under 2018 ta emot 42 miljoner kronor från S-ledda regeringens 
satsning "välfärdsmiljarderna", riktade till ökad satsning inom välfärden och för nyanlända. 
Alliansen i Nacka valde att sänka skatten med motsvarande ca 30 miljoner kronor. Därmed 
blev verksamheterna underfinansierade i budgeten med ett negativt bokslut, inom bland 
annat fastighetsverksamheten. Del av underskottet kan hänföras till kostnaderna för 
flyktingmottagande. S valde att istället för skattesänkningar, satsa de här pengarna på just  
få fler nyanlända i jobb, flyktingmottagande, satsa på skolorna och förskolorna, 
hemtjänsten och idrotten. Del av underskottet är resultatet av en bristande styrning och 
ökade konsultkostnader. Därför har socialdemokraterna i flera budgetmotioner lyft fram 
vikten av ett kvalitetssäkringsprocess inom kommunens arbete.” 
 
- - - - - 
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§ 290 Dnr KFKS 2018/68 

Mål och budget 2019–2021 för Nacka kommun 

Beslut 
A. 
Kommunfullmäktige beslutar att behandlingen av ärendet ska delas in i följande block och 
att byte av tjänstgörande kan ske mellan blocken. Icke tjänstgörande ersättare har 
yttranderätt. 
 

1. Inledning 
2. Kommunstyrelsen, överförmyndarnämnden, övergripande och skattesats 
3. Äldrenämnden  
4. Arbets- och företagsnämnden 
5. Utbildningsnämnden 
6. Fritidsnämnden och kulturnämnden 
7. Miljö- och stadsbyggnadsnämnden  
8. Natur- och trafiknämnden  
9. Socialnämnden 
 

Beslut fattas inom respektive block. 
 
B. 
Kommunfullmäktige antar kommunstyrelsens förslag till mål och budget 2019–2021. 
Skattesatsen för år 2019 fastställs till 18:43. 
 
Kommunfullmäktige beslutar att revidera bilaga 6, sidan 66 i kommunstyrelsens förslag till 
mål och budget 2019-2021 på följande sätt:  
”…För att biträda de förtroendevalda i deras politiska arbete ges partierna möjlighet att via 
kommunen anställa politiska sekreterare enligt följande. …” 
 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga punkten 18 (revisionens ordförande utses av 
oppositionen) i Socialdemokraternas budgetförslag. 
 

Ärendet 
Mål och budget 2019–2021 innehåller förslag till budget och övergripande mål för 
kommunen med tillhörande fokusområden och resultatindikatorer för nämnderna. 
Förslaget innehåller också finansiella resultatindikatorer för god ekonomisk hushållning 
samt drift- och investeringsbudget. Budgeten visar för 2019 ett resultat på 269 miljoner 
kronor. Skattesatsen för 2019 lämnas oförändrad till 18:43. 
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Den politiska viljeriktningen består av fyra prioriterade huvuduppgifter för kommande år: 
Stadsbyggnad i takt med medborgare och miljö, miljösmart kommun, fler jobb och snabb 
etablering samt ekonomi i balans och effektiv styrning. Budgeten för nämnderna ökar med 
244,8 miljoner kronor jämfört med 2018. Ökningen består främst av tillkommande volymer 
samt satsningar för att säkra kvaliteten i verksamheterna, ta miljöinitiativ och förbättra 
trivsel, framkomlighet och trygghet. De största tillskotten finns inom välfärdsnämnderna. 
Utbildningsnämnden ökar med 90 miljoner kronor (3 procent), arbets- och 
företagsnämnden ökar med 64 miljoner kronor (35 procent) och socialnämnden med 44 
miljoner kronor (6,0 procent).  
 
Under 2019 beslutas att checkar höjs inom till exempel, förskola för barn 1–2 år (2 
procent) och för barn 3-5 år. (1,3 procent), grundskolan (1,5 procent), gymnasieskolan (1,9 
procent), musikskolan (0,5 procent), särskild boendeform äldre (1 procent), hemtjänst, 
ledsagning och avlösning både äldre och yngre (3,3 procent).  

Kommunfullmäktige beslutar om investeringar på 1 miljard kronor för 2019. Lånetaket 
fastställs till 2,3 miljarder kronor.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 12 november 2018 § 302 
Kommunstyrelsen den 29 oktober 2018 § 269 
Stadsledningskontorets och controllerenhetens tjänsteskrivelse den 25 oktober 2018, rev 
2018-11-12 
Mål och budget 2019–2021 för Nacka kommun, rev 2018-11-12 
Alliansmajoritetens politiska inriktning 
Förhandlingsprotokoll Mål och Budget MBL §11 
Socialdemokraternas förslag till Mål och budget 2019-2021 
Miljöpartiets förslag till Mål och budget 2019-2021 
Vänsterpartiets förslag till Mål och budget 2019-2021 
Nackalistans förslag till Mål och budget 2019-2021 
Sverigedemokraternas förslag till Mål och budget 2019-2021 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 23 oktober 2018 § 151 och 152 
Controllerenhetens tjänsteskrivelse den 8 oktober 2018 
Controllerenhetens tjänsteskrivelse den 10 oktober 2018 
Bilaga 1 Information om nämndernas förslag till investeringar tertial 2 år 2018 för 
kommunen totalt. 
Bilagor nämnder och enheter 
Sammanfattning av taxor och avgifter mål och budget 2019-2021 
Bilagor från nämnder och styrelser 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 12 november 2018 § 302 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 
Kommunfullmäktige antar kommunstyrelsens förslag till mål och budget 2019–2021 med 
justeringen av arbets- och företagsnämndens reglemente. 

D. 
Arbets- och företagsnämnden ansvarar för fullgörande, uppföljning och utvärdering av 
uppgifter som enligt lag eller författning ankommer på socialnämnd, annan kommunal 
nämnd eller annars åligger kommunen avseende  

 mottagande av flyktingar 
 ensamkommande barn och ungdomar upp till 18 år  

I ansvaret för ensamkommande barn och ungdomar ingår de uppgifter som ankommer på 
socialnämnden enligt socialtjänstlagen, föräldrabalken och lag med särskilda bestämmelser 
om vård av unga (LVU).  
Om nämnden har inlett vård av den unge med stöd av LVU är nämnden fortsatt ansvarig 
för vården med stöd av samma lag efter att den unge har fyllt 18 år. Detsamma gäller 
boendeinsats eller övriga insatser enligt socialtjänstlagen som syftar till att stödja 
den unga att förberedas för ett självständigt vuxenliv. 

Beslut i kommunstyrelsen den 29 oktober 2018 § 269 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fastställa skattesatsen för år 2019 till 
18:43. 
Ärendet i övrigt bordlades och tas upp till ny behandling på kommunstyrelsens 
sammanträde den 12 november 2018 då också oppositionens budgetförslag kommer att 
behandlas. 
 

Yrkanden och beslutsgång block 2, kommunstyrelsen, 
överförmyndarnämnden, övergripande och skattesats 

Yrkanden kommunstyrelsen, övergripande, överförmyndarnämnden och 
skattesats 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), Gunilla Grudevall Steen 
(L), Monica Brohede Tellström (L), Anders Tiger(KD) och Karin Teljstedt (KD), bifall till 
kommunstyrelsens förslag till mål och budget. 
 
Håkan Ekengren (C) instämde i yrkandet om punkterna 14 (kommunfullmäktige fastställer 
Va-taxa för 2019 enligt förslag från Nacka vatten och avfall AB, bilaga 3) och 15 
(kommunfullmäktige fastställer avfallstaxa 2019 enligt förslag från Nacka vatten och avfall 
AB, bilaga 3). 
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Hans Peters (C) yrkade att kommunfullmäktige beslutar att revidera bilaga 6, på sidan 66, 
till kommunstyrelsens förslag till mål och budget 2019-2021 på följande sätt:  
”…För att biträda de förtroendevalda i deras politiska arbete ges partierna möjlighet att via 
kommunen anställa politiska sekreterare enligt följande. …” 
 

Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Maria Raner (S), bifall till 
Socialdemokraternas förslag till mål och budget i sin helhet.  
Khashayar Farmanbar yrkade därvid att punkterna 14 (kommunfullmäktige bibehåller 
avfallstaxa enligt 2018 års nivåer) och 18 (revisionens ordförande utses av oppositionen) 
skulle ställas under särskild proposition. 
Maria Raner yrkade därvid att punkterna 22c (införa kommunal hyresgaranti) och 22e (ta 
fram strategi användande av innovativa och gröna lösningar i stadsbyggnadsarbetet) i 
Socialdemokraternas förslag till mål och budget skulle ställas under särskild proposition.  
Sidney Holm (MP) instämde i Maria Raners yrkande om punkten 22c. 
 
Sidney Holm yrkade, med instämmande av Mats Gerdau, avslag på Khashayar Farmanbars 
yrkande om punkten 14 i Socialdemokraternas förslag till mål och budget.  
 
Christina Ståldal (NL) yrkade bifall till Nackalistans förslag till mål och budget om 
kommunstyrelsen. 
 
Esa Pekka Örmä (SD) yrkade bifall till Sverigedemokraternas förslag till mål och budget i 
sin helhet.  
 
Sidney Holm (MP) yrkade bifall till Miljöpartiets förslag till mål och budget. Han yrkade 
därvid att punkterna 3 (kommunfullmäktige fastställer att minst hälften av de bostäder som 
byggs genom kommunala markanvisningar ska utgöras av hyreslägenheter), 4 
(kommunfullmäktige beslutar att investeringar som för kommunen är ekonomiskt 
lönsamma sett ur ett livscykelperspektiv alltid ska genomföras skyndsamt) samt punkten 7 
(kommunfullmäktige beslutar att avsätta 1,5 mnkr för att anställa en klimat- och 
miljödirektör för att samordna kommunens klimat- och miljöarbete) och 9 
(kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att under 2019 se över ägardirektiven 
för de kommunala bolagen med fokus på hållbarhet och ger Nacka Energi i särskilt 
uppdrag att ansvara för uppbyggnad av laddinfrastruktur i enlighet med Miljöpartiets 
förslag) skulle ställas under särskild proposition. 
 
Borna S Rowshani (V) yrkande bifall till Vänsterpartiets förslag till mål och budget i sin 
helhet. Han yrkade därvid att punkterna 2 (att skattesatsen för år 2019 fastställs till 19,03kr, 
en höjning med 0,60kr), 15 (ingen kommunal verksamhet ska konkurrensutsättas eller 
privatiseras), 26 (att i alla upphandling och auktorisation av privata anordnare krav ställs på 
att berörd personal ges motsvarande villkor som gäller för kommunens egen personal – att 
kollektivavtal eller kollektivavtalsliknande förhållanden ska krävas), 31 (att ett nytt 
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kommunalt bostadsbolag bildas med uppdrag att förvärva, förvalta och låta bygga 
hyresbostäder) och 32 (att kommunfullmäktige fastställer att minst 50% av den 
nybyggnation som planeras utgörs av hyreslägenheter) skulle ställas under särskild 
proposition. 
 
Monica Brohede Tellström yrkade avslag på Borna S Rowshanis yrkande om punkten 15 i 
Vänsterpartiets förslag till mål och budget. 
 
Monica Brohede Tellström yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S), att 
Khashayar Farmanbars särskilda yrkande om punkten 18 (revisionens ordförande utses av 
oppositionen) i Socialdemokraternas förslag till mål och budget skulle bordläggas. 

Yrkanden överförmyndarnämnden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), Gunilla Grudevall Steen 
(L) och Karin Teljstedt (KD), bifall till kommunstyrelsens förslag till mål och budget.  

Beslutsgång kommunstyrelsen 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Hans Peters revideringsförslag avseende 
bilaga 6, sida 66, till kommunstyrelsens förslag till mål och budget. 
 
Kommunfullmäktige avslog Khashayar Farmanbars särskilda yrkande om punkten 22c i 
Socialdemokraternas förslag till mål och budget. 
 
Ordföranden ställde proposition på Khashayar Farmanbars yrkande om punkten 22e och 
fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 38 
röster mot Khashayar Farmanbars yrkande och 23 röster för det. Khashayar Farmanbars 
yrkande hade således avslagits. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 1, punkten 22e i Socialdemokraternas förslag 
 
Kommunfullmäktige avslog Sidney Holms särskilda yrkande om punkterna 7 och 9 i 
Miljöpartiets förslag till mål och budget. 
 
Med avslag på Khashayar Farmanbars, Christina Ståldals, Esa Pekka Örmäs, Sidney Holms 
och Borna S Rowshanis respektive yrkanden beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 
Mats Gerdaus yrkande, att bifalla kommunstyrelsens förslag till mål och budget.  
 

Beslutsgång överförmyndarnämnden 
Kommunfullmäktige i enlighet med Mats Gerdaus yrkande, att bifalla kommunstyrelsens 
förslag till mål och budget. 
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Protokollsanteckning 
Borna S Rowshani lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Vänsterpartiet yrkar att verksamhetsmål, nettodriftbudget och investeringar för 
Överförmyndarnämnden fastställs enl Vänsterpartiets förslag.” 

Beslutsgång övergripande 
Kommunfullmäktige avslog Borna S Rowshanis särskilda yrkande om punkterna 26 och 32 
i Vänsterpartiets förslag till mål och budget. 
 
Ordföranden ställde proposition på Borna S Rowshanis yrkande om punkten 31 och fann 
att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 33 röster 
mot Borna S Rowshanis yrkande och 24 röster för det. 4 avstod. Borna S Rowshanis 
yrkande hade således avslagits. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 2, punkten 31 i Vänsterpartiets förslag 
 
Ordföranden ställde proposition på Sidney Holms yrkande mot Khashayar Farmanbars 
yrkande och fann att Sidney Holms yrkande hade bifallits. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen avgavs 50 röster för Sidney Holms yrkande och 11 röster för 
Khashayar Farmanbars yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Sidney Holms 
yrkande, att avslå Khashayar Farmanbars yrkande att ställa punkten 14 under särskild 
proposition. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 3, punkten 14 i Socialdemokraternas förslag 
 

Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Monica Brohede Tellströms yrkande, att 
bordlägga punkten 18 (revisionens ordförande utses av oppositionen) i 
Socialdemokraternas budgetförslag. 
 
Ordföranden ställde proposition på Sidney Holms yrkande om punkten 3 och fann att det 
hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 38 röster mot 
Sidney Holms yrkande och 20 röster för det. 3 ledamöter avstod. Sidney Holms yrkande 
hade således avslagits. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 4, punkten 3 i Miljöpartiets förslag 
 
Ordföranden ställde proposition på Sidney Holms yrkande om punkten 4 och fann att det 
hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 52 röster mot 
Sidney Holms yrkande och 4 röster för det. 5 ledamöter avstod. Sidney Holms yrkande 
hade således avslagits. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 
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 Voteringslista 5, punkten 4 i Miljöpartiets förslag 
 
Ordföranden ställde proposition på Monica Brohede Tellströms yrkande mot Borna S 
Rowshanis yrkande och fann att Monica Brohede Tellströms yrkande hade bifallits. 
Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 57 röster för Monica Brohede 
Tellströms yrkande och 3 röster för Borna S Rowshanis yrkande. 1 ledamot avstod. 
Kommunfullmäktige hade således bifallit Monica Brohede Tellströms yrkande, att avslå 
Borna S Rowshanis yrkande att ställa punkten 15 under särskild proposition. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 6, punkten 15 i Vänsterpartiets förslag 
 
Med avslag på Khashayar Farmanbars, Sidney Holms, Christina Ståldals och Borna S 
Rowshanis respektive yrkanden beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Mats 
Gerdaus yrkande, att bifalla kommunstyrelsens förslag till mål och budget.  
 

Beslutsgång skattesatsen 
Kommunfullmäktige avslog Borna S Rowshanis yrkande om punkten 2 i Vänsterpartiets 
förslag till mål och budget. 
 
Med avslag på Christina Ståldals, Sidney Holms och Borna S Rowshanis yrkande beslutade 
kommunfullmäktige i enlighet med Mats Gerdaus yrkande, att fastställa skattesatsen för år 
2019 till 18:43. 
 

Yrkanden och beslutsgång block 3, äldrenämnden 
 

Yrkanden 
Monica Brohede Tellström (L) yrkade, med instämmande av Eivor Örenmark (M), Martin 
Hedman (C) och Karin Teljstedt (KD) och Lydia Liu (KD), bifall till kommunstyrelsens 
förslag till mål och budget. 
 
Gunnel Nyman Gräff (S) yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag till mål och budget.  
Hon yrkade därvid att punkterna 53k (införa nyttotillstånd för hemtjänsten) 
och 53l (se över kriterier för biståndsbedömning och undersöka möjligheten att avsätta 
platser för människor som inte har stort omvårdnadsbehov men lider av ensamhet och 
önskar plats på särskilt boende) skulle ställas under särskild proposition. 
 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till Nackalistans förslag till mål och budget. 
 
Åsa Nyberg (SD) yrkade bifall till Sverigedemokraternas förslag till mål och budget. 
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Hon yrkade därvid att punkten 13 (att Nacka kommun begär utdrag ur belastningsregistret 
vid nyanställning av personal inom verksamheter som berör äldreomsorg) skulle ställas 
under särskild proposition. 

Ninni Lindberg (MP) yrkade bifall Miljöpartiets förslag till mål och budget. 
Hon yrkade därvid att punkten 41 (kommunfullmäktige ger äldrenämnden i särskilt 
uppdrag att införa ett äldreombud och tillför 700 tkr i enlighet med Miljöpartiets förslag) 
skulle ställas under särskild proposition. 
 
Ramzi Ben Yousef (V) yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag till mål och budget. 
Han yrkade därvid att punkterna 95 (att införa nolltaxa för ledsagning) och 100 (att inrätta 
en kommunal hemtjänst) skulle ställas under särskild proposition. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige avslog Ninni Lindbergs yrkande om punkten 41 i Miljöpartiets förslag 
till mål och budget. 
 
Kommunfullmäktige avslog Ramzi Ben Yousefs yrkande om punkten 95 i Vänsterpartiets 
förslag till mål och budget. 
 
Ordföranden ställde proposition på Ramzi Ben Yousefs yrkande om punkten 100 och fann 
att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 33 röster 
mot Ramzi Ben Yousefs yrkande och 24 röster för det. 3 ledamöter avstod. Ramzi Ben 
Yousefs yrkande hade således avslagits. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 7, punkten 100 i Vänsterpartiets förslag 
 
Ordföranden ställde proposition på Åsa Nyberg yrkande om punkten 13 och fann att det 
hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 47 röster mot 
Åsa Nyberg yrkande och 5 röster för det. 8 ledamöter avstod. Åsa Nybergs yrkande hade 
således avslagits. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 8, punkten 13 i Sverigedemokraternas förslag 
 
Ordföranden ställde proposition på Gunnel Nyman Gräffs yrkande om punkten 53k och 
fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 38 
röster mot Gunnel Nyman Gräffs yrkande och 23 röster för det. Gunnel Nyman Gräffs 
yrkande hade således avslagits. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 9, punkten 53k i Socialdemokraternas förslag 
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Ordföranden ställde proposition på Gunnel Nyman Gräffs yrkande om punkten 53l och 
fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 33 
röster mot Gunnel Nyman Gräffs yrkande och 23 röster för det. 5 ledamöter avstod. 
Gunnel Nyman Gräffs yrkande hade således avslagits. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 10, punkten 53l i Socialdemokraternas förslag 
 
Med avslag på Gunnel Nyman Gräffs, Mikael Carlssons, Åsa Nybergs, Ninni Lindbergs 
och Ramzi Ben Yousefs yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Monica 
Brohede Tellströms yrkande. 

Yrkanden och beslutsgång block 4, arbets- och företagsnämnden 

Yrkanden 
Anders Tiger (KD) yrkade, med instämmande av Anne Kjellin Flory (M), Håkan Ekengren 
(C), Gunilla Grudevall-Steen (L) och Lydia Liu (KD), bifall till kommunstyrelsens förslag 
till mål och budget.  
 
Mats Gerdau yrkande att punkten 26a i kommunstyrelsens förslag till mål och budget (ta 
initiativ för att bli försökskommun för att ta över Arbetsförmedlingens ansvar och 
uppgifter för arbetsmarknads- och etableringsinsatser) skulle ställas under särskild 
proposition. 
 
Martin Hellströmer (S) yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag till mål och budget. 
Han yrkade därvid att punkten 25h (införa sommarjobbsgaranti för unga mellan 16–18 år) 
skulle ställas under särskild proposition. 
 
Yusie Rundkvist Chou (NL) yrkade bifall till Nackalistans förslag till mål och budget. 
 
Leonid Yurkovskiy (SD) yrkade bifall till Sverigedemokraternas förslag till mål och budget. 
Han yrkade därvid att punkterna 16 (att arbets- och företagsnämnden ges i uppdrag att 
påbörja en försäljning av bostadsrätter och villor som har införskaffats i syfte att 
bostadsförsörja nyanlända migranter) och 17 (att arbets- och företagsnämnden ges i 
uppdrag att inrätta ett mångkulturellt bokslut i syfte att redovisa kostnader som specifikt är 
kopplade till migration) skulle ställas under särskild proposition. 
 
Louise Ollivier (MP) yrkade bifall till Miljöpartiets förslag till mål och budget. 
 
Ramzi Ben Youssef (V) yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag till mål och budget. 
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Han yrkade därvid att punkterna 46 (att ansvaret för försörjningsstödet återgår till 
socialnämnden) och 48 (att nyanlända erbjuds möjligheten till permanent bostad efter 
etableringsperioden om 2 år) skulle ställas under särskild proposition. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande om punkten 26a i 
kommunstyrelsens förslag till mål och budget. 
 
Ordföranden ställde proposition på Martin Hellströmers yrkande om punkten 25h och 
fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 38 
röster mot Martin Hellströmers yrkande och 19 röster för det. 4 ledamöter avstod. Martin 
Hellströmers yrkande hade således avslagits. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 11, punkten 25h i Socialdemokraternas förslag 
 
Kommunfullmäktige avslog Ramzi Ben Youssefs yrkande om punkten 46 i Vänsterpartiets 
förslag till mål och budget. 
 
Ordföranden ställde proposition på Ramzi Ben Youssefs yrkande om punkten 48 och fann 
att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 38 röster 
mot Ramzi Ben Youssefs yrkande och 3 röster för det. 20 ledamöter avstod. Ramzi Ben 
Youssefss yrkande hade således avslagits. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 12, punkten 48 i Vänsterpartiets förslag 
 
Ordföranden ställde proposition på Leonid Yurkovskiys yrkande om punkten 16 och fann 
att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 56 röster 
mot Leonid Yurkovskiys yrkande och 5 röster för det. Leonid Yurkovskiys yrkande hade 
således avslagits. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 13, punkten 16 i Sverigedemokraternas förslag 
 
Ordföranden ställde proposition på Leonid Yurkovskiys särskilda yrkande om punkten 17 
och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 
56 röster mot Leonid Yurkovskiys yrkande och 5 röster för det. Leonid Yurkovskiys 
yrkande hade således avslagits. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 14, punkten 17 i Sverigedemokraternas förslag 
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Med avslag på Martin Hellströmers, Yusie Rundkvist Chous, Leonid Yurkovskys, Louise 
Olliviers och Ramzi Ben Youssefs respektive yrkanden beslutade kommunfullmäktige i 
enlighet med Anders Tigers yrkande. 
 
Martin Hellströmer påpekade en rättelse i Socialdemokraternas budgetförslag på sidan 15. 
”Fasa ut Jobb och utbildningsexperter för en del målgrupper” Posten står som -4000 men ska vara 
+4000. 
 

Yrkanden och beslutsgång block 5, utbildningsnämnden 

Yrkanden 
Tobias Nässén (M) yrkade, med instämmande av Linnéa Strömberg (C), Gunilla Grudevall-
Steen (L), Karin Teljstedt (KD) bifall till kommunstyrelsens förslag till mål och budget. 
 
Espen Bjordal (S) yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag till mål och budget. 
Han yrkade därvid att punkten 49c (utöka fritidstiden för barn i förskoleklass med 
föräldraledig förälder) och 49i (öka resurserna till gymnasieskolorna för fler skolsköterskor 
och kuratorer) skulle ställas under särskild proposition. 
 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till Nackalistans förslag till mål och budget. 
 
Esa Pekka Örmä (SD) yrkade bifall till Sverigedemokraternas förslag till mål och budget. 
Han yrkade därvid att punkten 20 (att utbildningsnämnden å kommunens vägnar motsätter 
sig könsneutral genuspedagogik) skulle ställas under särskild proposition. 
 
Louise Ollivier (MP) yrkade bifall till Miljöpartiets förslag till mål och budget. 
Hon yrkade därvid att punkten 35 (kommunfullmäktige ger utbildningsnämnden i särskilt 
uppdrag att utreda och föreslå en modell där skolorna kompenseras för hyran utanför 
skolpengen), 36 (kommunfullmäktige beslutar att tillföra 10 mnkr till bidrag för mindre 
barngrupper i förskolan) och 40 (kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun tar 
initiativ till en kommunövergripande dialog om finansieringen av elevhälsan) skulle ställas 
under särskild proposition. 
 
Borna S Rowshani (V) yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag till mål och budget. 
Han yrkade därvid att punkterna 83 (att kommunfullmäktige ger utbildningsnämnden i 
särskilt uppdrag att utreda och föreslå en modell där skolorna kompenseras för hyran 
utanför skolpengen) och 89 (att se till att barngrupper blir mindre i förskola och skola) 
skulle ställas under särskild proposition. 
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Espen Bjordals särskilda yrkande om punkten 49c och 
fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 37 
röster mot Espen Bjordal yrkande och 24 röster för det. Espen Bjordals yrkande hade 
således avslagits. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 15, punkten 49c i Socialdemokraternas förslag 
 
Ordföranden ställde proposition på Espen Bjordals särskilda yrkande om punkten 49i och 
fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 33 
röster mot Espen Bjordals yrkande och 24 röster för det. 4 ledamöter avstod. Espen 
Bjordal yrkande hade således avslagits. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 16, punkten 49i i Socialdemokraternas förslag 
 
Kommunfullmäktige avslog Louise Olliviers särskilda yrkande om punkten 35 i 
Miljöpartiets förslag till mål och budget. 
 
Ordföranden ställde proposition på Louise Olliviers särskilda yrkande om punkten 36 och 
fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 48 
röster mot Louise Olliviers yrkande och 13 röster för det. Louise Olliviers yrkande hade 
således avslagits. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 17, punkten 36 i Miljöpartiets förslag 
 
Ordföranden ställde proposition på Louise Olliviers särskilda yrkande om punkten 40 och 
fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 38 
röster mot Louise Olliviers yrkande och 4 röster för det. 19 avstod. Louise Olliviers 
yrkande hade således avslagits. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 18, punkten 40 i Miljöpartiets förslag 
 
Ordföranden ställde proposition på Borna S Rowshanis särskilda yrkande om punkten 83 
och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 
38 röster mot Borna S Rowshanis yrkande och 23 röster för det. Borna S Rowshanis 
yrkande hade således avslagits. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 19, punkten 83 i Vänsterpartiets förslag 
 
Kommunfullmäktige avslog Borna S Rowshanis särskilda yrkande om punkten 89 i 
Vänsterpartiets förslag till mål och budget.  
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Kommunfullmäktige avslog Esa Pekka Örmäs särskilda yrkande om punkten 20 i 
Sverigedemokraternas förslag till mål och budget. 
 
Med avslag på Espen Bjordals, Mikael Carlssons, Esa Pekka Örmäs, Louise Olliviers och 
Borna S Rowshanis respektive yrkanden beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 
Tobias Nässéns yrkande, att bifalla kommunstyrelsens förslag till mål och budget.   
 

Yrkanden och beslutsgång block 6, fritidsnämnden och 
kulturnämnden 
 

Yrkanden kulturnämnden 
Hans Peters (C), med instämmande av Oliver Rykatkin (M), Mats Granath (L) och Lydia 
Liu (KD), bifall till kommunstyrelsens förslag till mål- och budget.  
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag till mål och budget. 
Han yrkade därvid att punkterna 34b (utveckla stöd till spelutveckling) och 34d 
(tillgängliggöra kulturskolan från 6 år) skulle ställas under särskild proposition. 
 
Christina Ståldal (NL) yrkade bifall till Nackalistans förslag till mål och budget.  
 
Leonid Yurkovskiy (SD) yrkade bifall till Sverigedemokraternas förslag till mål och budget. 
Han yrkade därvid att punkten 25 (att kulturnämnden fastställer ett system för 
invånarinflytande vid uppförande av offentlig konst i kommunen) skulle ställas under 
särskild proposition. 
 
Lisskulla Zayane (MP) yrkade bifall till Miljöpartiets förslag till mål och budget. 
Han yrkade därvid att punkten 21 (kommunfullmäktige beslutar att tillföra 350 tkr för 
sommarteater) skulle ställas under särskild proposition. 
 
Oscar Dahlström (V) yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag till mål och budget. 
Han yrkade därvid att punkten 58 (att biblioteken ska drivas i kommunal regi) och 60 (att 
ansvar för offentlig konst återförs till kulturnämnden) skulle ställas under särskild 
proposition. 
 

Yrkanden fritidsnämnden 
Richard Wendt (M) yrkade, med instämmande av Louise Granath (L), Hans Peters (C) och 
Lydia Liu (KD), bifall till kommunstyrelsens förslag till mål och budget.  
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag till mål och budget. 
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Han yrkade därvid att punkten 29c (samordna paketet ”Idrottslyftet” för att bygga mer 
idrottsytor och -anläggningar, inklusive se över möjligheten av en förlängning av 
överdäckningen av väg 222) och 29f (inrätta ett idrottsråd) skulle ställas under särskild 
proposition. 
 
Esa Pekka Örmä (SD) yrkade bifall till Sverigedemokraternas förslag till mål och budget. 
Han yrkade därvid att punkten 21 (fritidsnämnden ges i uppdrag att utreda möjligheterna 
till ett e-sportcenter i kommunen) skulle ställas under särskild proposition. 

Pascall Fall (MP) yrkade bifall till Miljöpartiets förslag till mål och budget. Han yrkade 
därvid att punkterna 14 (kommunfullmäktige beslutar att tillföra 2 mnkr för drift- och 
anläggning av badhus i Fisksätra) och 15 (kommunfullmäktige beslutar att tillföra 500 tkr 
för jämställdhets- och HBTQ-arbete) skulle ställas under särskild proposition. 

Oscar Dahlström (V) yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag till mål och budget. 
 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till Nackalistans förslag till mål och budget. 

Beslutsgång kulturnämnden 
Kommunfullmäktige avslog Khashayar Farmanbar yrkande om punkten 34b i 
Socialdemokraternas förslag till mål och budget.  
 
Ordföranden ställde proposition på Khashayar Farmanbars särskilda yrkande om punkten 
34d och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen 
avgavs 33 röster mot Khashayar Farmanbars yrkande och 23 röster för det. 5 ledamöter 
avstod. Khashayar Farmanbars yrkande hade således avslagits. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 20, punkten 34d i Socialdemokraternas förslag 
 
Kommunfullmäktige avslog Lisskulla Zayanes särskilda yrkande om punkten 21 i 
Miljöpartiets förslag till mål och budget. 
 
Ordföranden ställde proposition på Oscar Dahlströms särskilda yrkande om punkten 58 
och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 
33 röster mot Oscar Dahlströms yrkande och 27 röster för det. 1 ledamot avstod. Oscar 
Dahlströms yrkande hade således avslagits. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 21, punkten 58 i Vänsterpartiets förslag 
 
Kommunfullmäktige avslog Oscar Dahlströms särskilda yrkande om punkten 60 i 
Vänsterpartiets förslag till mål och budget. 
 



 
59 (105) 

 19 november 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

Ordföranden ställde proposition på Leonid Yurkovskiy särskilda yrkande om punkten 25 
och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 
Leonid Yurkovskiy röster mot 56 yrkande och 5 röster för det. Leonid Yurkovskiy yrkande 
hade således avslagits. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 22, punkten 25 i Sverigedemokraternas förslag 
 
Med avslag på Khashayar Farmanbars, Lisskulla Zayanes, Christina Ståldals, Oscar 
Dahlströms och Esa Pekka Örmäs respektive yrkanden beslutade kommunfullmäktige i 
enlighet med Hans Peters yrkande, att bifalla kommunstyrelsens förslag till mål och budget. 
 

Beslutsgång fritidsnämnden 
Kommunfullmäktige avslog Khashayar Farmanbars särskilda yrkande om punkten 29c i 
Socialdemokraternas förslag till mål och budget. 
 
Ordföranden ställde proposition på Khashayar Farmanbars särskilda yrkande om punkten 
29f och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen 
avgavs 33 röster mot Khashayar Farmanbars yrkande och 24 röster för det. 4 ledamöter 
avstod. Khashayar Farmanbars yrkande hade således avslagits. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 23, punkten 29f i Socialdemokraternas förslag 
 
Ordföranden ställde proposition på Pascall Falls särskilda yrkande om punkten 14 och fann 
att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 37 röster 
mot Pascall Falls yrkande och 18 röster för det. 6 ledamöter avstod. Pascall Falls yrkande 
hade således avslagits. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 24, punkten 14 i Miljöpartiets förslag 
 
Kommunfullmäktige beslutade att avslå Pascall Falls särskilda yrkande om punkten 15 i 
Miljöpartiets förslag till mål och budget. 
 
Kommunfullmäktige beslutade att avslå Esa Pekka Örmäs särskilda yrkande om punkten 
21 i Sverigedemokraternas förslag till mål och budget. 
 
Med avslag på Khashayar Farmanbars, Pascall Falls, Oscar Dahlströms, Esa Pekka Örmäs 
respektive yrkanden beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Richard Wendts yrkande, 
att bifalla kommunstyrelsens förslag till mål och budget. 
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Reservation 
Khashayar Farmanbar reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraternas 
fullmäktigegrupp till förmån för eget budgetförslag. 
 

Yrkanden och beslutsgång block 7, miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Johan Krogh (C), Martin Sääf (L) 
och Anders Tiger (KD), bifall till kommunstyrelsens förslag till mål och budget.  
 
Helena Westerling (S) yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag till mål och budget. 
Hon yrkade därvid att punkterna 37d (aktivt arbeta för att Nacka ska bli en 
Klimatkommun) och 37g (säkerställa att Lillängsskogen förblir ett grönområde) skulle 
ställas under särskild proposition. 
 
Christina Ståldal (NL) yrkade bifall till Nackalistans förslag till mål och budget. 
 
Stephan Andersson (SD) yrkade bifall till Sverigedemokraternas förslag till mål och budget. 
Han yrkade därvid att punkterna 26 (att miljö- och stadsbyggnadsnämnden ges i uppdrag 
att återskapa ett kommunalt bostadsbolag) och 27 (miljö- och stadsbyggnadsnämnden ges i 
uppdrag att utreda möjligheterna till att ge Nackabor förtur till lediga hyreslägenheter i 
kommunen) skulle ställas under särskild proposition. 
 
Sidney Holm (MP) yrkade bifall till Miljöpartiets förslag till mål och budget. 
Han yrkade därvid att punkterna 25 (kommunfullmäktige beslutar att införa grön 
skatteväxling inom bygglovstaxan) och 29 (kommunfullmäktige beslutar att stadsbyggandet 
ska ske med en övergripande målsättning om ett fossilfritt Nacka år 2040) skulle ställas 
under särskild proposition. 
 
Oscar Dahlström (V) yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag till mål och budget. 
Han yrkade därvid att punkterna 64 (att för att uppnå boenden med blandade 
upplåtelseformer ska vid allt bostadsbyggande en övervägande andel utgöras av hyresrätter) 
och 65 (att skarpa miljökrav ska ställas på all nybyggnation) skulle ställas under särskild 
proposition. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Helena Westerlings särskilda yrkande om punkten 37d 
och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 



 
61 (105) 

 19 november 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

38 röster mot Helena Westerlings yrkande och 20 röster för det. 3 ledamöter avstod. 
Helena Westerlings yrkande hade således avslagits. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 25, punkten 37d i Socialdemokraternas förslag 
 
Ordföranden ställde proposition på Helena Westerlings särskilda yrkande om punkten 37g 
och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 
33 röster mot Helena Westerlings yrkande och 24 röster för det. 4 ledamöter avstod. 
Helena Westerlings yrkande hade således avslagits. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 26, punkten 37g i Socialdemokraternas förslag 
 
Kommunfullmäktige avslog Sidney Holms särskilda yrkande om punkterna 25 och 29 i 
Miljöpartiets förslag till mål och budget. 
 
Kommunfullmäktige avslog Oscar Dahlströms särskilda yrkande om punkten 64 i 
Vänsterpartiets förslag till mål och budget. 
 
Ordföranden ställde proposition på Oscar Dahlströms särskilda yrkande om punkten 65 
och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 
33 röster mot Oscar Dahlströms yrkande och 23 röster för det. 5 ledamöter avstod. Oscar 
Dahlströms yrkande hade således avslagits. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 27, punkten 65 i Vänsterpartiets förslag 
 
Ordföranden ställde proposition på Stephan Anderssons särskilda yrkande om punkten 26 
och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 
56 röster mot Stephan Anderssons yrkande och 5 röster för det. Stephan Anderssons 
yrkande hade således avslagits. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 28, punkten 26 i Sverigedemokraternas förslag 
 
Ordföranden ställde proposition på Stephan Anderssons yrkande punkt 27 och fann att det 
hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 56 röster mot 
Stephan Anderssons yrkande och 5 röster för det. Stephan Anderssons yrkande hade 
således avslagits. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 29, punkten 27 i Sverigedemokraternas förslag 
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Med avslag på Helena Westerlings, Sidney Holms, Christina Ståldals, Stephan Anderssons 
och Oscar Dahlströms respektive yrkanden beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 
Cathrin Bergenstråhles yrkande, att bifalla kommunstyrelsens förslag till mål och budget. 
 

Reservation 
Helena Westerling reserverade sig mot beslut för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp till 
förmån för eget budgetförslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Esa Pekka Örmä lät anteckna följande för Sverigedemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Sverigedemokraterna vill återskapa ett kommunalt bostadsbolag, liknande Nackahem som 
existerade för en del år sedan. Uppgiften för ett sådant kommunalt bostadsbolag blir att 
hjälpa ungdomar och socialt svaga ut på bostadsmarknaden, en uppgift som marknaden 
inte kan hantera fullt ut. Som stöd för detta arbete behövs också en kommunal 
bostadsförmedling. Principen för all Nackas bostadspolitik bör vara den kommunala 
likställighetsprincipen – personer (kommunmedlemmar) i lika situationer ska behandlas 
lika.  
Detta gick till votering, och under voteringen röstade alla partier förutom 
Sverigedemokrater emot detta. Många partier har, även de, samma yrkande i sina 
budgetalternativ. Det ser ut som att blockpolitik går före sakpolitik. Beklagligt!” 
 

Yrkanden och beslutsgång block 8, natur- och trafiknämnden 

Yrkanden 
Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade, med instämmande av Peter Zethraeus (M), Hans 
Peters (C) och Karin Teljstedt (KD), bifall till kommunstyrelsens förslag till mål och 
budget.  
 
Martin Hellströmer (S) yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag till mål och budget. 
Han yrkade därvid att punkterna 40d (ta fram ett långsiktigt åtgärdsprogram för belysning 
på bland annat gångstråk, alléer, parkeringsplatser med mera) och 40i (utreda 
tillvägagångssätt för källsortering i anslutning till hemmet) skulle ställas under särskild 
proposition. 
 
Lina Olsson (NL) yrkade bifall till Nackalistans förslag till mål och budget. 
 
David Hyde (SD) yrkade bifall till Sverigedemokraternas förslag till mål och budget. 
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Han yrkade därvid att punkterna 32 (att Trolldalen görs till naturreservat) och 33 (att 
Ryssbergen görs till naturreservat) skulle ställas under särskild proposition. 
 
Lisskulla Zayane (MP) yrkade bifall till Miljöpartiets förslag till mål och budget. 
Hon yrkade därvid att punkterna 30 (att tillföra 500 tkr för utredning av ångbåtsbryggor i 
Nacka), 31 (att tillföra 500 tkr för iordningställande av badplats i Sickla) och 32 (att tillföra 
250 tkr för upprättande av en naturvårdsplan inklusive skydd av groddjur) skulle ställas 
under särskild proposition. 
 
Ramzi Ben Youssef (V) yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag till mål och budget. 
Han yrkade därvid att punkten 69 (att naturreservat inrättas i Ryssbergen under 2019. 
Reservatet ska inkludera hela nuvarande obebyggda delen av Ryssbergen – ingen 
byggnation ska ske i området) skulle ställas under särskild proposition. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige avslog Martin Hellströmers yrkande om punkterna 40d och 40i 
Socialdemokraternas förslag till mål och budget. 
 
Kommunfullmäktige avslog Lisskulla Zayanes yrkande om punkterna 30 och 32 i 
Miljöpartiets förslag till mål och budget. 
 
Ordföranden ställde proposition på Lisskulla Zayanes yrkande om punkten 31 och fann att 
det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 43 röster mot 
Lisskulla Zayanes yrkande och 4 röster för det. 14 ledamöter avstod. Lisskulla Zayanes 
yrkande hade således avslagits. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 30, punkten 31 i Miljöpartiets förslag 
 
Ordföranden ställde proposition på Ramzi Ben Youssefs yrkande om punkten 69 och fann 
att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 33 röster 
mot Ramzi Ben Youssefs yrkande och 17 röster för det. 11 ledamöter avstod. Ramzi Ben 
Youssefs yrkande hade således avslagits. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 31, punkten 69 i Vänsterpartiets förslag 
 
Kommunfullmäktige avslog David Hydes yrkande om punkterna 32 och 33 i 
Sverigedemokraternas förslag till mål och budget. 
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Med avslag på Martin Hellströmers, Lina Olssons, David Hydes, Lisskulla Zayanes och 
Ramzi Ben Youssefs respektive yrkanden beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 
Gunilla Grudevall-Steens yrkande, att bifalla kommunstyrelsens förslag till mål och budget. 
 

Reservation 
Martin Hellströmer reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp 
till förmån för eget budgetförslag. 
 

Yrkanden och beslutsgång block 9, socialnämnden 
 

Yrkanden 
Helene Skantze (M) yrkade, med instämmande av Christine Lorne (C), Karin Teljstedt 
(KD) och Gunilla Grudevall-Steen (L), bifall till kommunstyrelsens förslag till mål och 
budget. 
 
Andreas Falk (S) yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag till mål och budget. 
Han yrkade därvid att punkterna 43b (förebygga våld i nära relationer genom att arbeta 
fram en handlingsplan och inrätta en insatsgrupp mellan socialtjänsten, polis och ideella 
organisationer) och 43e (upprätta en samordningsgrupp med fokus på drogproblematiken 
bland unga) skulle ställas under särskild proposition. 
 
Shahin Malak (NL) yrkade bifall till Nackalistans förslag till mål och budget. 
 
Esa Pekka Örmä (SD) yrkade bifall till Sverigedemokraternas förslag till mål och budget. 
Han yrkade därvid att punkten 35 (att socialnämnden för statistik över hur 
försörjningsstöden fördelas mellan svenska och utländska medborgare) skulle ställas under 
särskild proposition. 
 
Lisskulla Zayane (MP) yrkade bifall till Miljöpartiets förslag till mål och budget. 
Hon yrkade därvid att punkten 33 (kommunfullmäktige beslutar att tillföra 6 mnkr i 
personalkostnader) skulle ställas under särskild proposition. 
 
Oscar Dahlström (V) yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag till mål och budget. 
Han yrkade därvid att punkterna 72 (att ta bort egenavgiften för familjerådgivning) och 78 
(att återföra försörjningsstödet till socialnämnden) skulle ställas under särskild proposition. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige avslog Andreas Falks särskilda yrkande om punkterna 43b och 43e i 
Socialdemokraternas förslag till mål och budget. 
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Kommunfullmäktige avslog Lisskulla Zayanes särskilda yrkande om punkten 33 i 
Miljöpartiets förslag till mål och budget. 
 
Kommunfullmäktige avslog Esa Pekka Örmäs särskilda yrkande om punkten 35 i 
Sverigedemokraternas förslag till mål och budget. 
 
Kommunfullmäktige avslog Oscar Dahlströms särskilda yrkande om punkterna 72 och 78 i 
Vänsterpartiets förslag till mål och budget. 
 
Med avslag på Andreas Falks, Lisskulla Zayanes, Shahin Malaks, Oscar Dahlströms och 
Esa Pekka Örmäs respektive yrkanden beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 
Helene Skantzes yrkande, att bifalla kommunstyrelsens budget. 

Reservationer 
Borna S Rowshani (V) reserverade sig för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp mot beslutet 
och ingav följande. 
 
”Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet med hänvisning till vår budgetmotion.” 
 
Khashayar Farmanbar (S) reserverade sig för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp mot 
beslutet till förmån för eget budgetförslag. 
 
Christina Ståldal (NL) reserverade sig för Nackalistans fullmäktigegrupp mot beslutet och 
ingav följande. 
 
”Nackalistan reserverar sig emot föreslagen majoritetsbudget till förmån för den egna 
budgetmotionen ”Nackalistan mål och budget år 2019 för Nacka kommun Rättvist 
Demokratiskt Hållbart. 
Reservationen får en form av granskning av granskarna, dvs den sedvanliga moderata 
granskningen av oppositionens budgetar. 
1) Förutom att första sidan klart och tydligt annonserar att detta är Nackalistans eget 
förslag till budget så finns på s 4 rubriken ”Nackalistans budget för år 2019”. Det torde då 
inte vara någon större svårighet att förstå att det just är om Nackalistans eget förslag som 
denna budget handlar om och att meningen ”budgeten har en oförändrad skattesats för år 
2019 på 18.53 kr. ”hänför sig just till Nackalistans budgetförslag för tidigare år 2018 och nu 
för 2019. Det finns inget i texten här som anknyter till att det skulle röra sig om 
Alliansbudgeten. 
2) ”Flera ofinansierade och helt orealistiska förslag”, står det i granskningen vad gäller 
upphandlingar och avtal. Nackalistan är övertygade om att det är högst nåbart mot 
bakgrund av de många icke-lyckade upphandlingar som har ägt rum i Nacka och som 
Nackas medborgare får betala dyrt för. Det gäller nu senast WSP och de 50 miljoner som 
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kommunen nu tvistar om. Det gäller också saneringen av mark från entreprenörer som inte 
har gjort rätt för sig för många miljoner kr på Älgö. Det gäller de många planer och 
konsultförslag inom planering som kommunen inte har varit nöjda med. Enligt 
riksövergripande granskare finns det mycket att förbättra vad gäller avtal och 
upphandlingar i kommuner i riket och säkert också i Nacka.  
3) ”Att spara 12 miljoner kronor på ”PR-satsningar kring Nacka bygger stad” är felaktigt. 
Den summa som vi har i Nackalistans budgetförslag är 6 miljoner kr och inget annat. 
4) Besparing av 3 miljoner kr i Konsten att skapa stad kommer att vara en besparing då 
verksamheten överförs till kulturnämnden eftersom Nackalistan vill minska budgeten för 
den verksamheten och således innebära en besparing på den summan. Vi tror att den 
ordinarie kulturverksamheten inom nämndens område har möjlighet att utveckla en 
verksamhet inom de ramar som finns och i samarbete med byggherrar. 
5) En besparing av hyran borde ha gått att genomföra genom att avtalet hade säkrat en 
bättre kvalitet än vad det hyrda tältet idag erbjuder. Att försöka omförhandla hyresnivån 
borde att gå med tanke på stora brister i simtältet idag. 
Slutligen vill vi kommentera ett uttalande från Vänsterpartiet som riskerar att bli en sanning 
om det får fortsätta att spridas. Nackalistan har hela tiden sedan projektstart varit tydligt 
emot bebyggelse i Ryssbergen. Någon inom V har inte kollat upp fakta men så är det vad 
gäller vår inställning till bebyggelse i Ryssbergen och så kommer det att vara.” 
 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau (M) lät anteckna följande för Moderaternas fullmäktigegrupp. 
 
”Moderaterna står för en sund, stabil och stark ekonomi i Nacka som prioriterar skolan och 
omsorgen. Vår politiska riktning är långsiktig och håller ihop. Mot vår budget står 5 olika 
oppositionsbudgetar men 4 av dem är inte hållbara rent ekonomiskt.  
 
Det enda som förenar en splittrad opposition är egentligen att alla skulle leda till 
skattehöjningar för Nackaborna. Några partier våga stå för det och säger det rakt ut, andra 
är inte lika ärliga och tror att ökade kostnader inte behöver betalas. Men gratis luncher 
finns inte, inte ens för oppositionen.  
 
S skulle behöva höja skatten med 67 miljoner, med 1500-2000 kronor för en vanlig 
Nackafamilj för att få ihop sina förslag. S säger sig föreslå ökade kostnader på 38 miljoner 
kronor, men i verkligheten kostar de 66 miljoner kronor. S vill t ex inte höja avfallstaxan, 
vilket leder till att Nacka Vatten och Avfall AB (NVOA) inte får in de intäkter som behövs 
för att klara avfallsinsamlingen. Om inte bolaget ska gå i konkurs eller vi stå inför ett 
formidabelt sopkaos behövs ett aktieägartillskott på 15-16 miljoner kronor. 
 
SD vill sälja bostadsrätter och använda pengarna för att anställa mer personal i skolan. Så 
kan man inte blanda driftkostnader och investeringar. Och Nackalistan tror att man kan 
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spara miljontals kronor på ”bättre avtal”, när Nackalistan ofta föreslår höjda krav i de 
upphandlingar som görs, höjda krav som kostar mer.   
 
Man kan lansera vilka politiska förslag man vill, men det borde vara en hederssak att också 
samtidigt tala om hur det ska finansieras. Man kan inte styra en kommun genom att blunda 
eller fuska. Då gör man kommunens ekonomi väldigt sårbar och illa rustad för att möta 
framtiden. Och, inte minst, det är ohederligt mot väljarna.” 
 
- - - - - 
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§ 291 Dnr KFKS 2018/200 

Samverkan mellan kultur- och idrottsföreningar i Älta   
Motion den 5 mars 2018 av Christina Ståldal m.fl.(NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 

Ärendet 
I det framtida Älta Centrum planerar Wallenstam AB att bygga ytor som kommunen kan 
hyra för ett kultur- och fritidskvarter. Detta planeras att inrymma Älta bibliotek, Älta 
Kulturhus och Älta fritidsgård som idag driver sina verksamheter i Älta Centrum. 
Motionärerna föreslår att det ska tas hänsyn till tänkbara synergier och gemensamt 
nyttjande mellan förenings-, fritids- och kulturlokalerna. Vidare föreslås att det görs en 
ekonomisk kalkyl för samverkade lokaler respektive alternativet egna lokaler för respektive 
verksamhet. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 29 oktober 2018 § 276 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 20 september 2018 
1. Motion - Samverkan mellan kultur- och idrottsföreningar 
2. Protokollsutdrag kulturnämnden 29 maj 2018 §32 
3. Protokollsutdrag fritidsnämnden 20 juni 2018 §42 
4. Protokollsutdrag kommunstyrelsens verksamhetsutskott 11 september 2018 §40 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 29 oktober 2018 § 276 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta följande.  
1. Kommunfullmäktige noterar att samverkan mellan verksamheter i de nya kulturlokalerna 
i Älta redan är planerat på ett sätt som uppfyller intentionerna bakom förslaget i motionen.  
2. Kommunfullmäktige avslår förslaget om vidare utredning om egna lokaler för respektive 
verksamhet.  
Motionen är med detta färdigbehandlad.  

Beslut i kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 11 september 2018 § 40 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott föreslog kommunstyrelsen besluta följande.  
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande.  
1. Kommunfullmäktige noterar att samverkan mellan verksamheter i de nya kulturlokalerna 
i Älta redan är planerat på ett sätt som uppfyller intentionerna bakom förslaget i motionen.  
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2. Kommunfullmäktige avslår förslaget om vidare utredning om egna lokaler för respektive 
verksamhet.  
Motionen är därmed färdigbehandlad.  

Beslut i fritidsnämnden den 20 juni 2018 § 42 
Fritidsnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

1.  Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbets om planering och 
funktionsplan för samverkan av lokaler i nya Älta centrum som därmed uppfyller 
intentionerna bakom förslaget i motionen. 

2.  Kommunfullmäktige avslår vidare utredning om egna lokaler för respektive 
verksamhet. 

Beslut i kulturnämnden den 29 maj 2018 § 32 
Fritidsnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

1.  Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete om planering och 
funktionsplan för samverkan av lokaler i nya Älta centrum som därmed uppfyller 
intentionerna bakom förslaget i motionen. 

2.  Kommunfullmäktige avslår vidare utredning om egna lokaler för respektive 
verksamhet. 

 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 292 Dnr KFKS 2018/412 

Utökad kapacitet i Nacka sjukhus   
Motion den 23 april 2018 av Christina Ståldal m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärendet 
Nackalistan föreslår i en motion att kommunen ska inleda omedelbara förhandlingar med 
landstinget angående utökning av kapaciteten för Nacka sjukhus. De föreslår även att den 
kommunikation som kommunen har haft med landstinget sedan 2015 ska redovisas för 
politiker och Nackas invånare.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 29 oktober 2018 § 277 
Omsorgsenhetens tjänsteskrivelse den 5 oktober 2018 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 29 oktober 2018 § 277 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut:  
Kommunfullmäktige noterar redovisningen samt att en plan kommer att efterfrågas på hur 
landstinget på längre sikt ska möta Nackabornas behov av sjukvård i och med att Nacka 
växer. Motionen anses därmed färdigbehandlad.   
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 293 Dnr KFKS 2018/640 

Skolor i massivträ 
Motion den 18 juni 2018 av Lisskulla Zayane och Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 

 Ärendet 
I motionen föreslås att kommunen bör få i uppdrag att utreda möjligheterna av att bygga 
skolor i massivträ. Kommunfullmäktige har redan i oktober 2017 tagit ställning till två 
motioner (NL) om trähus i Nacka. Genom sitt beslut noterade kommunfullmäktige då att 
kommunens befintliga styrdokument ger stöd för att uppföra flerfamiljshus i trä ur ett 
gestaltnings- och hållbarhetsperspektiv. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 29 oktober 2018 § 278 
Tjänsteskrivelse från enheten för bygg och anläggning den 19 september 2018 
Bilaga 1 Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 29 oktober 2018 § 278 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige beslutar att i något kommande skolutbyggnadsprojekt i Nacka 
pröva frågan om uppförande av byggnad/byggnader i trä. 
Motionen därmed förklaras färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 294 Dnr KFKS 2018/645 

Högt trähus i Nacka 
Motion den 18 juni 2018 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen undersöker möjligheten att via markanvisning styra så 
att minst ett av de höga hus som planeras byggs i trä. Fördelarna är enligt motionen att det 
går fortare, är billigare, gynnar svensk industri och är bra för klimatet 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 29 oktober 2018 § 279 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 26 september 2018 
Bilaga 1 Motion ”Högt trähus i Nacka” av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

daterad den 18 juni 2018. 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 29 oktober 2018 § 279 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige beslutar att i någon kommande markanvisning, där höga hus kan vara 
aktuellt, pröva frågan om att ställa krav på trähus.  
 
Kommunfullmäktige noterar kommunstyrelsens redovisning och förklarar därmed 
motionen färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 295 Dnr KFKS 2018/641 

Hundar på allmänna badplatser   
Motion den 18 juni 2018 av Lisskulla Zayane och Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna har lämnat ett förslag att tillåta hundar på åtminstone en allmän badplats i 
Nacka kommun.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 29 oktober 2018 § 280 
Natur- och trafiknämnden den 28 augusti 2018 § 145 
Tjänsteskrivelse från enheten för drift offentlig utemiljö den 5 juli 2018 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 29 oktober 2018 § 280 
Kommunstyrelsen förslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen. Det är inte hygienisk att blanda hundar 
och människor på kommunens badplatser och Nacka kommuns tillgång till 10 mil stränder 
och 40 insjöar ger goda möjligheter att bada sin hund på andra platser. 
Kommunstyrelsen beslutade för egen del att kommunens hemsida kompletteras med 
information om lämpliga och trevliga badplatser i alla kommundelar för familjer med hund. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 296 Dnr KFKS 2018/647 

Flygbuller i Nacka 
Motion den 18 juni 2018 av Lisskulla Zayane och Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 

 Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen ska undersöka varför flygbullret ökat så markant i 
Nacka. Vidare bör kommunen undersöka om en eventuell ny flygrutt, som kan ha orsakat 
ökningen, kan ändras. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 29 oktober 2018 § 281 
Miljöenhetens tjänsteskrivelse den 10 oktober 2018  
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 29 augusti 2018 § 188  
Motion ”Undersök flygbullret i Nacka” 
FBN 55 dBA 
Prognos för Bromma flygplats påverkansområde 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 29 oktober 2018 § 281 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut: 
Kommunfullmäktige noterar redovisningen och förklarar med den noteringen motionen 
färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 297 Dnr KFKS 2018/968 

Interpellation – Möteslokaler i nya Älta centrum 
Interpellation den 15 oktober 2018 av Christina Ståldal m. fl. (NL) 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation 
Svar 
 
 
 
- - - - - 
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§ 298 

Anmälningar, meddelanden och tillkännagivanden 
 
Tackkort efter Kaj Nymans bortgång. 
 
- - - - - 
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§ 299 

Anmälningar från revisorerna 
 
Det fanns inga anmälningar från revisorerna på sammanträdet. 
 
- - - - - 
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§ 300 Dnr KFKS 2018/1087 

Motion – Snabbladdningsstationer för elbilar i Nacka 
Motion den 19 november 2018 från Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 301 Dnr KFKS 2018/1088 

Motion – Mark- och skogsarrende vid Sandakällan 
Motion den 19 november 2018 från Lisskulla Zayane och Sidney Holm (MP)  
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 302 Dnr KFKS 2018/1089 

Motion – Sjöväg till Nyckelviken 
Motion den 19 november 2018 från Lisskulla Zayane och Sidney Holm (MP)  
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 303 Dnr KFKS 2018/1090 

Motion – Klimatanläggningar i särskilda boenden 
Motion den 19 november 2018 från Lisskulla Zayane och Sidney Holm (MP)  
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 304 Dnr KFKS 2018/1092 

Motion – Badhus i Fisksätra 
Motion den 19 november 2018 från Lisskulla Zayane och Sidney Holm (MP)  
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 305 Dnr KFKS 2018/1093 

Motion – Barnperspektiv i beslutsunderlag 
Motion den 19 november 2018 från Lisskulla Zayane och Sidney Holm (MP)  
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 306 Dnr KFKS 2018/1086 

Motion – Lekvärdesfaktor för förskolors utemiljöer 
Motion den 19 november 2018 från Lisskulla Zayane och Sidney Holm (MP)  
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 307 Dnr KFKS 2018/1094 

Motion – Inventering av ångbåtsbryggor 
Motion den 19 november 2018 från Lisskulla Zayane och Sidney Holm (MP)  
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 308 Dnr KFKS 2018/1095 

Motion – Asfalt med lägst miljöpåverkan i vägarbeten i 
Nacka  
Motion den 19 november 2018 från Lisskulla Zayane och Sidney Holm (MP)  
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 309 Dnr KFKS 2018/1097 

Motion – Genomlysning av Nackas hyresmodell 
Motion den 19 november 2018 från Espen Bjordal med flera (S)  

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 310 Dnr KFKS 2018/1117 

Motion – Dansbana i Nacka 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
  



 
89 (105) 

 19 november 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 311 Dnr KFKS 2018/1116 

Motion – Avgiftsfria lovverksamheter 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 312 Dnr KFKS 2018/1099 

Motion – Högstadieskola i Fisksätra 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V) 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 313 Dnr KFKS 2018/1100 

Motion – Klimatperspektiv i beslutsunderlag 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 314 Dnr KFKS 2018/1105 

Motion – Klimatsekretariat i Nacka 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 315 Dnr KFKS 2018/1106 

Motion – Insamling av matavfall 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 316 Dnr KFKS 2018/1107 

Motion – Ny konsthall i Nacka 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
 
  



 
95 (105) 

 19 november 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 317 Dnr KFKS 2018/1108 

Motion – Arbetet med ANDT-policy 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
 
  



 
96 (105) 

 19 november 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 318 Dnr KFKS 2018/1110 

Motion – Systematiskt arbete med 
diskrimineringsgrunder 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
 
  



 
97 (105) 

 19 november 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 319 Dnr KFKS 2018/1111 

Motion – Förslag för arbete med familjerådgivning 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
 
  



 
98 (105) 

 19 november 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 320 Dnr KFKS 2018/1112 

Motion – Förslag om att bli fristadskommun 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
 
  



 
99 (105) 

 19 november 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 321 Dnr KFKS 2018/1113 

Motion – Grillplatser i Nackas fritids- och grönområden 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
 
  



 
100 (105
) 

 19 november 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 322 Dnr KFKS 2018/1114 

Motion – Utmärkelse för föreningar som stödjer 
samåkning 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
 
  



 
101 (105
) 

 19 november 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 323 Dnr KFKS 2018/1115 

Motion – Simhall i Fisksätra i kommunal regi 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
 
  



 
102 (105
) 

 19 november 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 324 Dnr KFKS 2018/1104 

Motion – Förslag på simundervisning 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
 
  



 
103 (105
) 

 19 november 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 325 Dnr KFKS 2018/1103 

Motion – Stöd till studieförbund 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
  



 
104 (105
) 

 19 november 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 326 Dnr KFKS 2018/1102 

Motion – Kunskap om trycksår hos personal inom 
hemtjänst och äldreboenden 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
 
 
  



 
105 (105
) 

 19 november 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 227 Dnr KFKS 2018/1101 

Motion – Vego-norm i kommunal verksamhet 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
 
 
 
 
 


